
 
 

17. august 2020 

 

I medfør af § 37, stk. 1, i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål. 

 

Spørgsmål. 

1. Ved kommunalbestyrelsens godkendelse i henhold til Inatsisartutlov nr. 39 af 23. 

november 2017, kan borgere der har været bosat i mere end 20 år, få ret til tilbud om 

renovering, såfremt de har opfyldt kriterier jf. loven herom. Kriterier angivet jf. § 33 

og § 34 har dog medført vejledende forsinkelser for borgerne, samt for håndværkernes 

udførelse af deres arbejde. Desuden har det skabt flere barrierer for håndværkere, at 

tage imod relevante opgaver. Hertil mit spørgsmål til Naalakkersuisut: Hvad vil man 

gøre for at forbedre disse fornyelser? 

(Medlem af Inatsisartut Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse. 

For dem der opfyldte de påkrævede kriterier, var der tidligere en mulighed for at søge om tilskud på 

kr. 100.000,00 igennem INI A/S, hvor disse var rente-og afdragsfrie tilskud, som borgerne var godt 

tilfredse med. 

At forhøje beløbet af et muligt tilskud til kr. 300.000,00 til renovering, er i sig selv en rigtig god 

ting, med tanke på at oliefyret, eller renovering af andet i huset, ikke er til at undgå.  

Jeg er bekendt med nogle, som har fået godkendt tilskud, samt firmaer, der har fået tilladelse til at 

udføre opgaven, men desværre nægter at udføre opgaven grundet udestående regninger fra 

kommunen, som de afventer.  

Der sættes forhindringer for borgere med stort behov, hvor en betydelig mængde ressourcer og tid 

går til spilde, ved netop at opsøge andre firmaer til udførelse af disse opgaver.  

Efter egen undersøgelse har jeg erfaret, at flere entreprenørfirmaer ikke længere har den samme 

vilje til at påtage sig opgaver, grundet at virksomheder nægter at betale, før opgaven er fuldført, 

samt at vedkommende, der har rekvireret en opgave, anføres som betaler til entreprenørfirmaet, 

hvor ressourcer gives til selve personen.  

Det andet problem er, at borgere tillades at have en andel i andelsboligforening, hvor de derefter 

uden videre fjernet fra listen, hvis det viser sig at de har gæld til det offentlige, hvilket bevirker at 

andelsboligforeningens igangsættelse af projektet, samt entreprenørfirmaernes arbejde forsinkes 

markant.  



 
Jeg ønsker ikke at problemet udvikler sig i et sådant omfang, at entreprenørfirmaer ikke længere 

ønsker at tage imod opgaver i både byer og bygder, og håber ligeledes at Naalakkersuisut og 

kommunerne udnytter muligheden for at tilpasse dette bedre, således det er mere gavnligt for alle 

parter.  

 

I håb om at få svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


